

reading: "That the international non-governmental organizations should be excluded from relationship under Article 71, if they have legally constituted branches in Spain whose policies are determined and controlled by the Franco Government", and paragraph 2 reading: "That international non-governmental organizations should be eligible for consultative relationship:

"(a)

"(b)

"(c) If such branches are not active at the present time," and that the Committee also feels that the meaning of the expression "not active" in paragraph (c) above should be clarified as to whether it means "not active" in the international organization or "not active" in Spain; and

Requests the Council NGO Committee to study this problem and to report thereon to the Council.

G

CONSULTATION WITH NON-GOVERNMENTAL ORGANIZATIONS IN CATEGORY A

Resolution of 2 March 1948

The Economic and Social Council

Decides to amend the final paragraph of its resolution 95 (V), Part III, 1, of 16 August 1947 to read as follows:

"That any request on the part of the non-governmental organizations in category A referred to in the preceding paragraph, to be heard by the Council on any item of the agenda of the Council should be made to the Council NGO Committee not later than forty-eight hours after the adoption of the agenda by the Council."

H

COMMUNICATIONS FROM THE WORLD JEWISH CONGRESS

Resolution of 11 March 1948

The Economic and Social Council

Transmits to the Council NGO Committee the summary record of its discussion of 11 March 1948 concerning document E/710, with the request that the Committee submit to the Council at its next session whatever recommendations it may deem useful.

134 (VI). Interim Committee on Programme of Meetings

*Resolution of 11 March 1948
(document E/775)*

The Economic and Social Council

Decides to amend paragraph (a) of the terms of reference of the Interim Committee on Pro-

graphe 1 portant que "les organisations internationales non gouvernementales ne pourront bénéficier des dispositions de l'Article 71, si elles ont en Espagne des bureaux légalement constitués dont l'action générale est déterminée et contrôlée par le Gouvernement de Franco" et le paragraphe 2 portant que "les organisations internationales non gouvernementales pourront bénéficier du statut consultatif auprès du Conseil économique et social:

"(a)

"(b)

"(c) Si ces bureaux n'ont aucune activité en ce moment" et que le Comité estime également que le sens de l'expression "aucune activité" employée au paragraphe c) ci-dessus doit être précisé pour que l'on puisse savoir si elle veut dire "aucune activité" dans une organisation internationale ou "aucune activité" en Espagne, et

Prie le Comité ONG du Conseil d'étudier cette question et de faire rapport au Conseil à ce sujet.

G

CONSULTATIONS AVEC LES ORGANISATIONS NON GOUVERNEMENTALES DE LA CATÉGORIE A

Résolution du 2 mars 1948

Le Conseil économique et social

Décide de modifier comme suit le dernier paragraphe de sa résolution 95 (V), partie III, paragraphe 1, du 16 août 1947:

"Que toute demande mentionnée au paragraphe précédent, qu'une organisation non gouvernementale de la catégorie A désire introduire à l'effet d'être entendue par le Conseil sur tout point de l'ordre du jour du Conseil, doit être adressée au Comité ONG du Conseil au plus tard quarante-huit heures après l'adoption par le Conseil de son ordre du jour."

H

COMMUNICATIONS DU CONGRÈS JUIF MONDIAL

Résolution du 11 mars 1948

Le Conseil économique et social

Transmet au Comité ONG du Conseil le compte rendu analytique de ses délibérations du 11 mars 1948 relatives au document E/710, et demande au Comité de présenter au Conseil, à la prochaine session de ce dernier, toutes recommandations qu'il jugera utiles.

134 (VI). Comité provisoire du calendrier des séances

*Résolution du 11 mars 1948
(document E/775)*

Le Conseil économique et social

Décide de modifier comme suit le paragraphe a) du mandat du Comité provisoire du calen-

gramme of Meetings established by Council resolution 101 (V) as follows:

"(a) To consult with the Secretary-General in making readjustments in the programme of meetings of subsidiary bodies of the Council in 1948 and in framing proposals for the programme of meetings and conferences of the subsidiary bodies of the Council in 1949."

135 (VI). Draft rules for the calling of international conferences

*Resolution of 3 February 1948
(document E/670)*

The Economic and Social Council,

Taking note of General Assembly resolution 173 (II) referring to draft rules for the calling of international conferences,

Requests the Secretary-General to prepare, in accordance with this resolution, draft rules for consideration by the Economic and Social Council at its seventh session.

136 (VI). Addition of an article concerning the use of the United Nations laissez-passer to the Agreement between the United Nations and the International Civil Aviation Organization

*Resolution of 25 February 1948
(document E/729)*

The Economic and Social Council,

Having considered the International Civil Aviation Organization's request for the extension to its officials of the right to use the United Nations *laissez-passer* in accordance with the provisions of section 28 of the General Convention on the Privileges and Immunities of the United Nations;

Considering that the work of the specialized agencies would be facilitated if their officials were granted the right to use the United Nations *laissez-passer* and that the International Bank, the International Monetary Fund, the World Health Organization and the International Telecommunications Union have been formally granted that right under their Agreements with the United Nations as approved by the General Assembly resolution 124 (II);

Considering that the General Assembly has already agreed to the principle of extending to all specialized agencies the right to use the *laissez-passer* of the United Nations, in approving by its resolution 179 (II) A, the Convention on Privileges and Immunities of the Specialized Agencies, section 26 whereof refers expressly to the use of the said *laissez-passer*, and

Considering that the General Assembly, by

drier des séances établi par la résolution du Conseil 101 (V) :

"a) Remanier, en collaboration avec le Secrétaire général, le calendrier des séances des organes subsidiaires du Conseil pour 1948 et établir des propositions pour le calendrier des séances et des conférences des organes subsidiaires du Conseil pour 1949."

135 (VI). Projet de réglementation concernant la convocation des conférences internationales

*Résolution du 3 février 1948
(document E/670)*

Le Conseil économique et social,

Prenant acte de la résolution 173 (II), de l'Assemblée générale sur le projet de réglementation concernant la convocation des conférences internationales,

Invite le Secrétaire général à rédiger, conformément à cette résolution, un projet de réglementation que le Conseil économique et social examinera à sa septième session.

136 (VI). Adjonction à l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation de l'aviation civile internationale d'un article concernant l'usage du laissez-passer des Nations Unies

*Résolution du 25 février 1948
(document E/729)*

Le Conseil économique et social,

Après avoir examiné la demande présentée par l'Organisation de l'aviation civile internationale tendant à étendre à ses fonctionnaires le droit d'utiliser le laissez-passer des Nations Unies, conformément à la section 28 de la Convention générale sur les privilèges et immunités de l'Organisation des Nations Unies;

Considérant que le travail des institutions spécialisées serait facilité si leurs fonctionnaires recevaient le droit d'utiliser le laissez-passer des Nations Unies et que la Banque internationale pour la reconstruction et le développement, le Fonds monétaire international, l'Organisation mondiale de la santé et l'Union internationale des télécommunications ont officiellement obtenu ce droit en vertu de leurs Accords avec l'Organisation des Nations Unies, tels qu'ils ont été approuvés par la résolution 124 (II) de l'Assemblée générale;

Considérant que l'Assemblée générale a déjà admis le principe de l'extension du droit d'utiliser le laissez-passer des Nations Unies à toutes les institutions spécialisées, du fait que, par sa résolution 179 (II) A, elle a approuvé la Convention sur les privilèges et immunités des institutions spécialisées, dont la section 26 se rapporte expressément à l'utilisation du dit laissez-passer;

Considérant que l'Assemblée générale, aux